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Frank van der Velden, voorzitter van
Bewonersvereniging Heusden Vesting, aan de
rand van de vesting. Op de achtergrond is de
scheepswerf te zien, de reden dat zijn vader
decennia geleden in Heusden neerstreek. ©
Marc Bolsius

Frank
vertegenwoordigt
bewoners
vesting Heusden:
‘Het is soms te
druk, we willen
geen Valkenburg
worden’
HEUSDEN - Klopt het, dat in de
vesting Heusden altijd wel íemand
íets te zeuren heeft? Frank van der
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Velden, voorzitter van de
bewonersvereniging, verwoordt
het genuanceerder. ,,Misschien
trekken we wat eerder aan de bel
en dat lokt dan weer reacties uit.
Vergeet niet dat we in de vesting
dicht op elkaar zitten, er spelen
veel belangen.”

Natuurlijk, Frank van der Velden (60)
weet best welk imago de vesting bij
sommigen heeft: Altijd wel gedoe
ergens over en bewoners die het
nóóit met elkaar eens worden, welk
plan of voorstel ook op tafel ligt. Om
nog maar te zwijgen van de kritiek die
er vanuit de vesting altijd lijkt te zijn
op de gemeente. ,,We zijn inderdaad
altijd kritisch. Er wonen veel
hoogopgeleide mensen in de vesting
en die zijn mondig en hebben een
mening.”

Mondig en kritisch. Dat lijkt bijna een-
op-een van toepassing op
Bewonersvereniging Heusden
Vesting, waar Van der Velden dus
voorzitter van is. ,,Wij zijn er om de
belangen van de bewoners in de
gaten te houden. Ik zie het als een
driehoek. Je hebt hier bewoners,
ondernemers en toeristen. De kunst
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is om die belangen in balans te
houden, om niet door te slaan naar
een van de drie. De mix van
belangen maakt ons werk wel eens
moeilijk, je kunt het namelijk nooit
iedereen naar de zin maken. Het is
veel moeilijker om in de vesting iets
voor elkaar te krijgen, dan bij wijze
van spreken in Elshout.”

Calimero en ‘achterste mem’
,,Als wij vanuit de vesting niks
zeggen, hangen we aan de achterste
mem”, is de stellige overtuiging van
Van der Velden. Typisch het
Calimerogeluid dat de
vestingbewoners zo vaak wordt
verweten? ,,Nee hoor, het is gewoon
zo. Politiek gezien zijn wij met onze
1300 inwoners helemaal niet
interessant voor de gemeente en de
politiek, er wonen gewoon te weinig
kiezers. Het mag hier ook allemaal
niks kosten.”

Van der Velden vindt dat Heusden
best wat meer gebruik mag maken
van de expertise van de
vestingbewoners. ,,Er zit hier op
gebied van verkeer, juridische zaken
en economie meer kennis dan in het
gemeentehuis, zeker nu sprake is
van personeelstekorten. Ik snap dat
die constatering heel vervelend kan
zijn voor iedereen in het
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gemeentehuis.”

Niet alleen maar chagrijn
Zit er dan alleen maar chagrijn bij Van
der Velden? Nou nee, dat ook niet.
Hij is bijvoorbeeld best positief over
de nieuwe ‘wijkwethouder’ voor de
vesting, Thom Blankers. ,,Je kunt van
’m zeggen wat je wilt, hij durft de
uitdaging aan om te proberen iets
voor elkaar te krijgen. We praten
weer met elkaar en dat is vooral te
danken aan Blankers.” Van der
Velden doelt op de plannen die in de
maak zijn voor de Vismarkt,
misschien wel bij uitstek de plek waar
alle ‘vestingbelangen’ bij elkaar
komen: toerisme, (horeca-
)ondernemers, bewoners, parkeren.

Wat er uit de bus gaat komen voor de
Vismarkt? Van der Velden durft het
niet te zeggen. Persoonlijk heeft hij
zo z’n voorkeuren: terrassen aan de
zijkant, in het midden een soort
pleinfunctie met flexibele
mogelijkheden voor activiteiten,
autovrij. ,,In oktober is de Week van
de Vismarkt, waarbij iedereen kan
meedenken over hoe het moet
worden. Het is een kleine
oppervlakte, er kan niet alles. We
gaan het zien. Wat in elk geval
belangrijk is: als we afspraken maken
moet iedereen zich daar aan houden.
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Wat je zegt, moet je waarmaken.”

Ambtenaren
‘mogelijkmakers’
noemen is raar. Zeg
of iets kan of niet.
Nu wek je de indruk
dat er wel iets te
regelen valt
- Frank van der Velden, voorzitter Be-

wonersvereniging Heusden Vesting

Het steekt Van der Velden dat de
gemeente in zijn ogen te weinig
controleert. Hij noemt drie
willekeurige voorbeelden: het
inrijverbod van zware vrachtwagens
in de Drietrompetterstraat, campers
die wekenlang in de vesting staan
geparkeerd, parkeren buiten de
vakken. ,,Handhaving komt in het
woordenboek van de gemeente
amper voor, boa’s zouden hier best
vaker rond mogen lopen en optreden
wanneer het moet. Het is prima dat
soms wordt gehandeld naar de geest
van de wet, maar laten we de letter
niet vergeten. Maak duidelijk als
dingen niet kunnen of mogen. Ik vind
ook de term ‘mogelijkmakers’, zoals
Heusden z’n ambtenaren noemt,

Lucio Guillermo de Windt (Fichi)
07-08-2023
Tilburg

Christiaan Fokkens
08-05-2023
's-Hertogenbosch
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maar raar. Zeg gewoon of iets kan of
niet. Nu wek je de indruk dat er wel
iets te regelen valt.”

Parkeren in de vesting. Nog steeds
een hot item? Volgens Van der
Velden niet. ,,Wat is het probleem?
Dat mensen niet altijd voor hun eigen
deur kunnen parkeren. Maar dat is
elders ook en bovendien inherent aan
de vesting. Als iedereen zich aan de
regels en afspraken houdt, is er niets
aan de hand. En je weet dat je
zondagmiddag om drie uur in de
vesting naar een plekje moet zoeken,
terwijl er buiten de vesting voldoende
parkeerplaatsen zijn.”

‘Geen Don Quichotte’
Wat dan wel de hoogste prioriteit
heeft? ,,De voorzieningen, de school,
winkels, een buurthuis.” Automatisch
komt het op de oude mavo en de
oude gymzaal die leeg staan en in
principe zijn verkocht aan een
projectontwikkelaar. Daar zit veel oud
zeer, waarbij Van der Velden óók
beseft dat het een gelopen race is.
,,We zijn geen Don Quichotte, we
blijven niet zinloos vechten tegen
iets. Maar het is de manier waarop de
gemeente rond beide gebouwen
heeft gehandeld.”

Een andere topic: de verduurzaming
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van de vesting. ,,We willen wel, maar
we mogen niet. In feite kan er niks.
Vanwege de monumentale status van
de vesting mogen er geen
zonnepanelen op daken, waarmee
ook warmtepompen geen optie zijn;
dubbel glas is in veel gevallen
verboden. En dan wil de gemeente
dat Heusden hét voorbeeld van een
duurzame vesting in Nederland
wordt. Wij doen ons huiswerk, de
gemeente komt niet verder dan een
informatieavond met adviesbureau
Groene Grachten. Zelf heeft ze geen
idee hoe de de problematiek
aangepakt moet worden.”

Hoog tijd om de
regels rond het
beschermde
stadsgezicht van
de vesting aan te
passen
- Frank van der Velden, voorzitter Be-

wonersvereniging Heusden Vesting

Van der Velden vindt het hoog tijd
voor aanpassing van de regels rond
het beschermde stadsgezicht. ,,De
tijd van paard en wagen is voorbij.
We praten over zonnepanelen, van
het gas af, we hebben elektrische

23-08-2023 13:38
Pagina 7 van 14



auto’s. Zestig jaar na de restaura tie
van de vesting is er veel veranderd,
dat vraagt om andere regels.”

Hij noemt de commissie Ruimtelijke
Kwaliteit daarbij een ‘belemmerende
factor’. ,,Discussies over de kleur en
dikte van spijltjes in een raam; een
paar mensen die bepalen dat als
iemand (de buurman van Van der
Velden, red.) z’n aanbouw wil
verlengen met een paar meter, er
opeens een puntdak over het héle
stuk moet. Terwijl er nu geen puntdak
op zat, de eigenaar het niet wil en de
buren evenmin. Maar enorme
verkeersborden in en rond de vesting
zijn wel toegestaan.”

Meer toeristen op de elektrische
fiets
Dan de toeristen. Van der Velden
merkt hoe ‘het publiek verandert’.
,,Heusden heeft inmiddels veel
minder galeries en speciale winkels
dan eerst. Bepaald publiek blijft
daardoor weg, in plaats daarvan
komen er mensen die een biertje
komen drinken en weer gaan. Dat is
geen positieve ontwikkeling, we
willen geen Valkenburg worden. Het
is nu soms echt te druk. Door de
elektrische fiets neemt het aantal
toeristen toe, mensen kunnen grotere
afstanden afleggen; maar waar laat je
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al die fietsen dan weer? Ik hoop dat
we de kwaliteit van de vesting weer
omhoog kunnen krikken.”

Als hij zou willen, kan Van der
Velden, zelf werkzaam bij ABN/Amro,
de hele dag met de
bewonersvereniging bezig zijn. Maar
dat is niet de bedoeling. ,,We laten
ook dingen bewust gaan, je kunt niet
overal iets van vinden. Het is soms
ook ‘leven en laten leven’. We maken
steeds onze eigen afweging.”

Van der Velden heeft het idee dat de
bewonersvereniging voor vol wordt
aangezien. ,,We krijgen dingen voor
elkaar, daar ben ik best trots op, dat
maakt het werk leuk.” Hoe lang hij
nog voorzitter is? ,,Nog een jaar of
twee, we willen ook nog een keer in
Spanje gaan wonen.”

‘In de vesting gebeurt altijd wat’

Frank van der Velden raakte rond
2014/2015 betrokken bij de
bewonersvereniging. ,,Er gingen
wat dingen spelen in de vesting en
ik besloot een keer naar een
ledenvergadering te gaan. Het
bestuur bleek niet helemaal
optimaal te functioneren en ik
kwam in het bestuur.”

Hij merkte al snel dat binnen het
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bestuur twee ‘stromingen’ waren.
,,Conflictmijdende mensen en
mensen die wijze van spreken
overal tegenin wilden gaan.” Eind
van het liedje: Van der Velden
schoot in 2016/2017 samen met
Robin Brinkman over als
bestuurslid. ,,We moesten de boel
toen weer opnieuw op gang
trekken.” Wat de koers werd? ,,Zelf
ben ik een mix van beide
benaderingen.”

Dát Van der Velden actief werd in
de bewonersvereniging is eigenlijk
niet zo gek. Hij woonde er op een
korte periode na (lachend: ‘ik
woonde even in Oudheusden,
maar heb die vergissing snel
hersteld’) op verschillende
adressen. ,,Ik heb iets met de
vesting, hier gebeurt altijd wat. In
Oudheusden kun je de hele dag
thuis zitten, zonder dat je iets of
iemand ziet. Hier is altijd reuring;
auto’s, wandelaars, fietsers. Het is
levendig.”
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